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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Domokos László, az Állami Számvevőszék elnöke 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Törvényesen működik-e Budapest Főváros XXIII. 
kerület Soroksár Önkormányzata?" 

Tisztelt Elnök úr!

Az Állami Számvevőszékről szóló 2011. évi LXVI. törvény szerint „az Állami Számvevőszék 
általános hatáskörrel végzi a közpénzekkel és az állami és önkormányzati vagyonnal való felelős 
gazdálkodás ellenőrzését.” Ennek keretében kiemelten hangsúlyosnak tartom a közvagyon átlátható
és tisztességes felhasználásának biztosítását, melyben az Állami Számvevőszéknek kiemelt szerepe 
van. Különösen fontos, hogy a helyi közösségek vezetői munkájuk során tevékenységüket a 
vonatkozó jogszabályok betartásával végezzék.

2020. február 11. napján azonban Budapest Főváros XXIII. kerület Soroksár Önkormányzatának 
képviselő-testületi ülésén ezzel a törekvéssel igen komolyan ellentétben álló eseményeknek 
lehettünk szemtanúi. Ahogy arról a hazai sajtó is széles körben beszámolt, a kerület képviselő-
testületének többsége 60 millió forintot szavazott meg egy 2250 négyzetméteres ingatlan 
rekonstrukciója kapcsán. Bár az ülés során kérdésként felmerült a testület tagjainak érintettsége, 
Bese Ferenc polgármester mélyen hallgatott, sőt később a személy szerint hozzá intézett kérdésre is 
tagadó választ adott. Az ellenzéki képviselők részéről bemutatott dokumentumokból azonban 
világosan kiderült, hogy a komplexumban Bese Ferenc 324/13500-os tulajdonhányaddal 
rendelkezik. Ezt a tényt a kerület vezetője nemcsak a testületi ülésen tagadta le, hanem a 
vagyonnyilatkozatában sem tüntette fel. Ezt követően a testület kormánypárti többsége úgy ítélte 
meg, hogy a polgármester a nyilvánosságra került adatok ellenére sem érintett az ügyben, így 
szavazáson való részvétele sem lehet aggályos. Ennek azért van különösen nagy jelentősége, mert 
éppen erre az egy szavazatra volt szükség az indítvány elfogadásához.

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Elnök urat:



1. Mikor ellenőrizte utoljára az Állami Számvevőszék Budapest XXIII. kerület Soroksár 
Önkormányzatának működését és tárt-e fel törvénytelenséget?

2. Az Állami Számvevőszék álláspontja szerint érintettnek számít-e Bese Ferenc azon a 2020. 
február 11. napján tartott szavazáson, melyen a részben saját tulajdonában álló ingatlan 
rekonstrukciója kapcsán 60 millió forint megítéléséről döntött a képviselő-testület?

3. Indokolt-e vizsgálatot indítani a történtekről az önkormányzat működésének törvényességével 
összefüggésben?

1


